

Аннотация

Миграционные настроения выпускников ВУЗов Республики Беларусь: социологический анализ/ Шапчиц Елена Алексеевна; Факультет философии и социальных наук; Кафедра социологии; науч.рук. А.П. Лимаренко.

Ключевые слова: социологическая теория миграции, миграция, виды миграций, выпускники ВУЗов, послевузовское распределение, молодые специалисты, рынок труда.

Целью данной работы - социологический анализ миграционных настроений выпускников ВУЗов Республики Беларусь. Объектом исследования является процесс миграции. Предметом исследования выступают миграционные настроения выпускников вузов.

В данной дипломной работе рассмотрены общетеоретические проблемы миграции.

Результатом данной работы является выявление наиболее значимых факторов, влияющих на интенсивность миграции выпускников ВУЗов.

Значимость работы заключается в том, что в ней поднимаются вопросы, которые остро касаются современной белорусской молодежи, выпускников белорусских ВУЗов.

Annotation

Migration mood of graduates of Belarus: sociological analysis / Shapchits Elena; Faculty of Philosophy and Social Sciences; Department of Sociology; scientific adviser Limarenko A.P.

Keywords: sociological theory of migration, migration, kinds of migrations, university graduates, post-distribution, young professionals, the labor market.

The aim of this work - sociological analysis of migration attitudes of graduates of universities of the Republic of Belarus. The object of research is the process of migration. The subject of research are migration mood of graduates.

In this thesis work the general theoretical problems of migration.

The result of this work is to identify the most significant factors affecting the intensity of migration of graduates.

The significance of the work lies in the fact that it raises questions that urgently deal with the modern Belarusian youth, graduates of Belarusian universities.